An Algerian judoka has withdrawn from the Tokyo Olympics before his event even starts, after the draw set him on course for a possible matchup against an Israeli.

Fethi Nourine told Algerian TV that his political support for the Palestinian cause made it impossible for him to compete against Tohar Butbul.

"We worked a lot to reach the Olympics, and the news came as a shock, a thunder," he told the channel late on Thursday. Nourine said his decision was "final," and he would not "get his hands dirty

The 30-year-old was due to face Sudan's Mohamed Abdalrasool on Monday for his first match in the men's 73-kilogram class. A victory would have paired him with Butbul, who has a first-round bye, in the next round.

It is not the first time Nourine has withdrawn from competition to avoid facing an Israeli opponent. He pulled out of the 2019 world championships in Tokyo for the same reason.

"We were unlucky with the draw. We got an Israeli opponent and that's why we had to retire. We made the right decision," Nourine's coach Amar Ben Yaklif was quoted as saying in Algerian media

The Israeli-Palestinian conflict has dragged on for decades, with tensions flaring again this year as confrontations in contested Jerusalem triggering cross-border clashes.

Athletes from other countries, including Iran and Egypt, have also previously refused to compete against Israelis

انسحب لاعب جودو جزائري من أولمبياد طوكيو قبل أن يبدأ حدثه ، بعد أن وضعته القرعة في طريقه لمواجهة محتملة ضد إسرائيلي.

وقال فتحي نورين للتلفزيون الجزائري إن دعمه السياسي للقضية الفلسطينية جعل من المستحيل عليه منافسة توهار بتبل. وقال للقناة في ساعة متأخرة من مساء الخميس "عملنا كثيرا للوصول إلى الأولمبياد وجاءت الأخبار بمثابة صدمة ورعد". قالت نورين إن قراره "نهائي" ولن "يتسخ يديه.

وكان من المقرر أن يواجه اللاعب البالغ من العمر 30 عاما السوداني محمد عبد الرسول يوم الاثنين في أول مباراة له في فئة 73 كيلوجرام رجال. الانتصار كان سيقترن به مع باتبول ، الذي سيخوض الجولة الأولى ، في الجولة التالية. وليست هذه المرة الأولى التي تنسحب فيها نورين من المنافسة لتجنب مواجهة خصم إسرائيلي. لقد انسحب من بطولة العالم 2019 في طوكيو لنفس السبب.

ونقلت وسائل إعلام جزائرية عن عمار بن يكليف مدرب نورين قوله "لم يحالفنا الحظ بالتعادل. حصلنا على خصم إسرائيلي ولهذا السبب اضطررنا للاعتزال. اتخذنا القرار الصحيح."

استمر الصراع الإسرائيلي الفلسطيني منذ عقود ، مع اشتعال التوترات مرة أخرى هذا العام حيث أدت المواجهات في القدس المتنازع عليها إلى اشتباكات عبر الحدود.

كما رفض رياضيون من دول أخرى ، بما في ذلك إيران ومصر ، في السابق التنافس ضد الإسرائيليين.

Resource: https://www.cbc.ca/sports/olympics/summer/judo/algerian-judoka-withdraws-olympics-avoid-israeli-1.6114153.

Translated by: Danya Alkhaldy

Date: 22\7\2021